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REPORTAGE

De VOF Grandia in Geldermalsen bestaat uit 
vader en moeder Kees en Marjan Grandia 
en hun zonen Danny en Richard. Het bedrijf 
heeft 4.600 vleesvarkens, 110 stuks melkvee 
en vijftig stuks jongvee. Daarnaast heeft 
het bedrijf in totaal veertig hectare weiland, 
waarvan 33 hectare eigendom is en 7 hectare 
pacht. Ook heeft de familie een perceel 
maisland. De groei van de vleesvarkens lag 
rond 2016 op zo’n 880 g/dag. De familie 

werkte in die tijd met de kruising Topigs 20 x 
Topigs Piétrain. 

Rond 2017 wilde de familie gaan sturen op 
lagere voerkosten. Ze vroegen om advies bij hun 
twee voervoorlichters van AgruniekRijnvallei, 
Carool Peters en Rob Schurink. Danny: “Die 
adviseerden ons om wei op de nippel te gaan 
voeren. Ze zeiden ‘dan heb je een lagere 
kostprijs én de dieren blijven nog gezonder, 

waardoor ze wellicht ook beter groeien’. En dat 
hadden ze goed gezien want momenteel zitten we 
al op een gemiddelde groei van 950 g/dag tijdens 
een ronde. Grandia is wel realistisch. “De kruising 
kan er ook mee te maken hebben natuurlijk. We 
hebben momenteel biggen van Deen x PIC 408 
zitten.” 

Wei voeren betekent wel coaten
Familie Grandia had twee stallen met in één stal 
vierhonderd en in de andere stal tweehonderd 
vleesvarkens. Op het moment dat Danny in 2011  
in de maatschap stapte, werden er ook meer 
varkens houden, namelijk 1.940 vleesvarkens in  
een nieuwe stal. “In 2021 hebben we nog een 
nieuwe stal gebouwd voor 2.060 vleesvarkens. 
Deze stal werd gespiegeld aan de eerder 
nieuwgebouwde stal. Dus toen kwamen we uit 
op in totaal 4.600 dieren. Alle dieren vallen onder 
het Beter Leven-keurmerk, 1 ster. Volgens Grandia 
groeien de vleesvarkens in beide nieuwe stallen 
even hard. Om de stallen goed te kunnen reinigen 
en voor de hygiëne zijn alle afdelingen gecoat. “En 
met nog een reden want als je wei voert, moet je 
de vloeren haast wel coaten, anders vreet de zure 
wei in het beton”, aldus de varkenshouder. 

Het voeren van wei is wel een heel leerproces 
geweest volgens Grandia. “We hadden de 
wei-toevoer aangesloten op twee pompen maar 
dat werkte niet. Er zat veel te veel druk op de 
aanvoerleidingen waardoor de wei veel te veel in 

In verband met de gezondheid van zijn dieren en het drukken van de kostprijs stapte vleesvarkenshouder Danny 
Grandia van varkenshouderij Grandia Hoeve uit Geldermalsen in 2017 over op het voeren van wei in het rantsoen. 
“Het was wel een heel leerproces, in het begin maakten we wel eens de verkeerde keuzes waardoor de varkens het 
voer juist minder goed vraten.” 
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Danny Grandia: “Alles voor een betere gezondheid”

beweging was en te zuur werd. Hierdoor vraten 
de varkens het natuurlijk niet meer.” In 2019 
was er weer het probleem dat de varkens het 
voer niet goed vraten. In die tijd zuurde zowel 
de leverancier de wei aan als familie Grandia 
zelf. Grandia: “Ook toen vraten de varkens het 
ook niet meer. Ze vonden het iets té zuur.” Dus 
stopte de familie met het zelf aanzuren van de 
aangevoerde wei. Direct gevolg was dat de voer- 
en wei-opname van de varkens omhoogging. 
En er is nog een punt waar je goed op moet 
letten als je wei voert volgens de varkenshouder. 
“We houden het DS-gehalte scherp in de gaten. 
Dat moet tussen de 3,8 en - 5,0 procent zitten. 
Het drogestofgehalte mag zeker geen 6 zijn want 
dan is het voer véél te smakelijk en eiwitrijk en 
dan ‘vliegt’ het door het varken heen. Dan krijg je 
dus juist verteringsproblemen.” 

Vernevelingssysteem aan de buitenzijde
Als ventilatiesysteem heeft familie Grandia 
onder de nieuwe stallen grondkanaalventilatie. 
Echter, als de temperaturen ‘s zomer tot hoge 
waardes stijgen dan is dit niet voldoende om de 
temperatuur in de hand te houden. Dan wordt 
op dat moment het vernevelingssysteem ingezet. 
Grandia: “We hebben een voor Nederlandse 
begrippen bijzonder vernevelingssysteem. Op 
advies van Rijk van Dam Installatietechniek uit 
Lunteren hebben we dit systeem niet zoals 
gewoonlijk aan de binnenzijde van de stal 
laten installeren, maar aan de buitenzijde, 
voor de luchtinlaat uiteraard.” De reden om 
het vernevelingssysteem aan de buitenzijde te 
plaatsen is omdat bij plaatsing aan de binnenzijde 
het op den duur, bij lang gebruik, te benauwd 
wordt in de stal. Dit draagt niet bij aan de 
gezondheid van de dieren, aldus Grandia. Het 
vernevelingssysteem aan de buitenzijde zorgt 
er op warme dagen voor dat de stal binnen 

zo’n drie á vier graden gekoeld wordt. “En dit 
draagt zeker ook bij aan de gezondheid van 
de dieren. En ook een goede groei trouwens, 
want ze blijven nu met warme dagen lekker 
doorvreten,” aldus Grandia. Op de oudere stal 
met 700 vleesvarkens zit het vernevelingssysteem 
niet en de varkensboer merkt dus dat deze dieren 
‘s zomers met warme dagen iets minder voer 
opnemen. 

Het antibioticagebruik is ook gedaald in de 
afgelopen jaren. Momenteel ligt dat op 1 DDD 
(dierdagdoseringen). Grandia: “We voeren geen 
pre- of probiotica, maar zoals eerder gezegd is er 
wel een gunstige invloed op de gezondheid door 
de wei.” 

Goede technische resultaten
In de afdelingen verstrekt Grandia het 

aanvullende voer met Verba Speedfeeders. Hier 
is ook de wei op aangesloten. Omdat de dieren 
onbeperkt water moeten kunnen drinken, 
wordt er ook nog vers water verstrekt in aparte 
drinkbakjes. Het doel is om meer dan gemiddeld 
1.000 gram groei per dag te behalen per ronde 
met een voederconversie van 2,25. De familie 
won in 2022 opnieuw een AgruniekRijnvallei 
Varkensaward (Top-10 bedrijven van AR met 
de beste technische resultaten). Grandia trots: 
"In 2020 wonnen we zelfs een Gouden award, 
wat wil zeggen dat wij vijf jaar achtereen de 
AR-Award hadden verdiend." 
De vleesvarkens worden afgeleverd via 
varkenshandel T. de Koning en Zn uit Lunteren 
naar slachterij Westfort in IJsselstein. De 
slachterij is tevreden over de kwaliteit en hij 
krijgt vaak 1+ op de dieren. De technische 
resultaten over de afgelopen rondes is een 
gemiddelde groei van 950 gram per dag, een 
scherpe voerconversie van 2,30 en een uitval 
van slechts 1 procent. “En dan toch ben ik van 
plan om nóg betere technische resultaten te 
gaan behalen,” aldus Grandia. 

“Weinig waardering van maatschappij” 
Volgens Grandia is het voor de Nederlandse 
boer momenteel een moeilijke tijd. "Er is zoveel 
onzekerheid. We werken als sector keihard 
om mooi en gezond voedsel te produceren en 
krijgen van de overheid en maatschappij tot nog 
toe veel te weinig waardering daarvoor." 
Danny Grandia en zijn vrouw Marloes 
hebben drie kinderen. Grandia: “Die zijn nog 
jong, of het opvolgers worden weten we 
nog niet.” Voorlopig heeft de familie geen 
uitbreidingsplannen, zowel met de varkens- als 
melkveetak niet. Wel gaan ze twee nieuwe 
DeLaval-melkrobots aanschaffen. En de boxen 
in de ligboxenstal zijn versleten, die worden op 
korte termijn vernieuwd. •

Danny Grandia: “AgruniekRijnvallei adviseerde ons om wei op de nippel te gaan voeren. Ze zeiden ‘dan 
heb je een lagere kostprijs én de dieren blijven nog gezonder, waardoor ze wellicht ook beter groeien’.” 

Ook het vernevelingssysteem aan de buitenzijde van de stal, 
draagt bij aan een betere gezondheid van de dieren. 

Grandia: “Er zijn een aantal dingen waar je op moet letten als je wei voert. Zo moet het DS-gehalte 
tussen de 3,8 en 5,0 procent zitten. Zeker geen 6 procent want dan ‘vliegt’ het door het varken heen.” 


